
Protokół  Nr XLV/2018
z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp.
odbytej w dniu 10 maja 2018 roku

w godz. od 1600 do 1735

W  sesji  uczestniczyło  14  radnych (ustawowo  15  radnych)  -  lista  obecności  stanowi
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu (nieobecny radny Tomasz Pawlak).

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

Burmistrz – Marek Rożek
Zastępca Burmistrza – Jolanta Chudzińska,
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska,
Kierownik MGOPS – Dorota Dutkowiak,
Dyrektor Miejsko- Gminnego Ośrodka Kultury -Justyna Chojnacka 
Dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Borku Wlkp. -Marlena Kowalska 
Kierownik Referatu Ochrony  Środowiska Architektury i Gospodarki Gruntami – Mirosław
Twardowski
Kierownik Referatu Organizacyjnego, Promocji Gminy i Oświaty – Alicja Łopatka 
Redaktor „Życia Gostynia” – Agata Fajczyk
Redaktor „Gostyń24”- Marta Stachowska 
oraz sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący  Rady  –  Andrzej  Kubiak,  który  powitał
wszystkich radnych oraz gości.
Następnie stwierdził,  że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym
Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Ad.2. Ustalenie porządku obrad.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej.
4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.
6. Zapytania i interpelacje radnych.

7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:

a)zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy
Borek Wlkp. za rok 2017,
b)zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury
w Borku Wlkp. za rok 2017,
c)udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego w 2018r.,
d)zmian budżetu i w budżecie na 2018 rok,
e)zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2018– 2024,
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8.Roczna analiza stanu gospodarki  odpadami komunalnymi  na terenie gminy Borek
Wlkp. za 2017 r.

9.Ocena zasobów  pomocy społecznej  za rok 2017.

10.Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.

11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Zakończenie.

Następnie  Przewodniczący  Rady   na  wniosek  Burmistrza  wniósł    o  wprowadzenie   do
porządku  sesji   projektu  uchwały  w sprawie  sprzedaży  nieruchomości  gruntowych
położonych   w  Zalesiu   i  Koszkowie  oraz  dodania punktu:   Przedstawienie
obowiązujących  zasad, procedur  zatwierdzania taryf  wody i ścieków. 

Uwag nie zgłoszono.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w/w wniosku.

Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 
od głosowania. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji po zmianie:
punkty od 1-6 bez zmian,

punkt 7 Rozpatrzenie projektów  i podjęcie uchwał w sprawie:
 podpunkty od a) do c) bez zmian

podpunkt d) sprzedaż  nieruchomości  gruntowych  położonych  w Zalesiu  i Koszkowie 

podpunkt e)zmian budżetu i w budżecie na 2018 rok

podpunkt f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2018– 
2024,

Punkty od 8-10 bez zmian

Punkt 11- Przedstawienie obowiązujących  zasad, procedur  zatwierdzania taryf  wody i 
ścieków. 

Punkt 12 Wolne głosy i wnioski.,
Punkt 13 Zakończenie.

Nie zgłoszono żadnych uwag do przedstawionego porządku sesji.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie porządku sesji po 
wprowadzonej zmianie.

Za przyjęciem przedstawionego porządku sesji  głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny
i nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
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Ad.3. Przyjęcie protokołu  z XLIV sesji Rady.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  radni  mieli  możliwość  zapoznania  się  
z treścią protokołu, który był wyłożony w biurze Rady Miejskiej. Następnie zapytał czy radni
zgłaszają uwagi do protokołu.

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia.
Za przyjęciem protokołu z XLIV sesji Rady głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny 
i nikt nie wstrzymał się od głosowania.

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu.

Sprawozdanie przedstawił radny Grzegorz Marszałek. Poinformował, że rondo w Pogorzeli
jest otwarte,  że odbywa się zbiórka śmieci  przy drogach powiatowych na terenie gminy
Borek  Wlkp.,  między  innymi  ZAZ prowadzi  taką  zbiórkę.  Dodatkowo poinformował,  że
zamontowano fotołapki przy drogach powiatowych. Prosił aby radni i sołtysi apelowali do
tych, którzy wyrzucają śmieci. 
Uwag nie zgłoszono.

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza.

Powyższe sprawozdanie złożył Burmistrz – Marek Rożek, stanowi ono załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu.
Uwag nie zgłoszono.

Ad. 6. Zapytania i interpelacje radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja.
 
Ad. 7. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:

a) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Miasta 
i Gminy Borek Wlkp. za rok 2017,

Wiceprzewodniczący Rady – Tomasz Szczepaniak przedstawił projekt uchwały.

Po czym Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak otworzył  dyskusję nad przedstawionym
projektem uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

 Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,  Przestrzegania
Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski –  opinia
pozytywna.
Z-ca Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz  Szczepaniak 
– opinia pozytywna.

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
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Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 
od głosowania. 
Uchwała Nr XLV/  281  /2018 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi załącznik
nr 4  do niniejszego protokołu.

b) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejsko – Gminnego Ośrodka 
Kultury w Borku Wlkp. za rok 2017,

Wiceprzewodniczący  Rady – Romuald Gawroński odczytał projekt uchwały.

Po czym Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak otworzył  dyskusję nad przedstawionym
projektem uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw  Socjalnych, Przestrzegania 
Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak– opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski – opinia 
pozytywna.
Z-ca Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz  Szczepaniak 
– opinia pozytywna.

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 
od głosowania. 
Uchwała Nr XLV/282  /2018 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi załącznik
nr   5 do niniejszego protokołu.

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego w 2018r.,

Wiceprzewodniczący  Rady – Tomasz Szczepaniak odczytał projekt uchwały.
Po czym Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak otworzył  dyskusję nad przedstawionym
projektem uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw  Socjalnych, Przestrzegania 
Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski – opinia 
pozytywna.
Z-ca Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Szczepaniak –
opinia pozytywna.

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 
od głosowania. 
Uchwała Nr XLV/  283  /2018 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi załącznik
nr  6  do niniejszego protokołu.
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d)sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  położonych  w Zalesiu  i Koszkowie 

Wiceprzewodniczący  Rady – Romuald Gawroński odczytał projekt uchwały.
Po czym Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak otworzył  dyskusję nad przedstawionym
projektem uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Kultury,  Spraw   Socjalnych,  Przestrzegania
Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak – opinia pozytywna.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji  Rolnictwa i  Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski –  opinia

pozytywna.
Z-ca Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Szczepaniak –
opinia pozytywna.

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 
od głosowania. 
Uchwała Nr XLV/  284  /2018 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi załącznik
nr 7 do niniejszego protokołu.

e) zmian budżetu i w budżecie na 2018 rok

Wiceprzewodniczący  Rady – Tomasz Szczepaniak  odczytał projekt uchwały.
Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w tej sprawie. 

Po czym Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak otworzył  dyskusję nad przedstawionym
projektem uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw  Socjalnych, Przestrzegania 
Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak  – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski – opinia 
pozytywna.
Z-ca Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Szczepaniak –
opinia pozytywna.

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 
od głosowania. 
Uchwała Nr XLV/  285  /2018 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi załącznik
nr 8 do niniejszego protokołu.

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2018– 2024,

Wiceprzewodniczący  Rady – Romuald Gawroński  odczytał projekt uchwały.
Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w tej sprawie. 
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Po czym Przewodniczący Rady – Andrzej Kubiak otworzył  dyskusję nad przedstawionym
projektem uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw  Socjalnych, Przestrzegania 
Prawa i Porządku Publicznego – Magdalena Przybylak  – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Michał Dopierała – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – Zbigniew Maturski – opinia 
pozytywna.
Z-ca Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tomasz Szczepaniak –
opinia pozytywna.

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 
od głosowania. 
Uchwała Nr XLV/ 286   /2018 Rady Miejskiej Borku Wlkp. w w/w sprawie stanowi załącznik
nr 9do niniejszego protokołu.

Ad.8. Roczna analiza stanu gospodarki  odpadami  komunalnymi  na terenie  gminy
Borek  Wlkp. za 2017 rok

Kierownik   Referatu   Ochrony  Środowiska,  Architektury   i  Gospodarki  Gruntami   -
Mirosława Twardowskiego przedstawił analizę. 
 
W  2017  r.  odnotowano  wzrost  oddawanych  przez  mieszkańców  odpadów  selektywnie
zebranych (papier i makulatura, szkło białe, szkło kolorowe, tworzywa sztuczne). Dzięki temu
Gmina  Borek  Wlkp.  w  2017  r.  osiągnęła  określone  na  ten  czas  poziomy:  
-  poziom  ograniczenia  masy  odpadów  komunalnych  ulegających  biodegradacji
przeznaczonych  do  składowania  -1,45%;  
-  poziom  recyklingu,  przygotowania  do  ponownego  użycia  i  odzysku  innymi  metodami
niektórych  frakcji  odpadów  komunalnych  -29,91%;  
-  poziom  recyklingu,  przygotowania  do  ponownego  użycia  i  odzysku  innymi  metodami
odpadów  innych  niż  niebezpieczne  odpady  budowlane  i  rozbiórkowe  -  100  %.  

Radny Michał Dopierała zapytał jaj rozwiązana jest  sprawa  deklaracji  śmieciowych  od
obcokrajowców  zamieszkałych na terenie naszej Gminy.
 Burmistrz  odpowiedział,  że  sytuacja  jest  monitorowana.  Zamontowano  fotołapki,  dzięki
którym mamy nagrania kto wyrzuca śmieci. 

Radny Romuald Gawroński poruszył temat  składowania  i odbioru papy. 
Burmistrz  odpowiedział,  że  papa  musi  być  utylizowana,  możemy  podać  do   wiadomości
nazwę firmę, która ją utylizuje. Nie można  oddać jej  na gratowisko, gdyż to nie jest  odpad
komunalny. 

Ad.9 Ocena zasobów  pomocy społecznej  za rok 2017

Kierownik  Miejsko-Gminnego Ośrodka  Pomocy Społecznej Dorota Dutkowiak przedstawiła
ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2017.

Nikt w tej sprawie głosu zabrał.
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Ad. 10. Udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja, zapytań również nie zgłoszono.

Ad.11. Przedstawienie  obowiązujących  zasad, procedur zatwierdzania  taryf  wody  
i ścieków. 

Burmistrz Marek Rożek  przedstawił  obowiązujące  zasady, procedury zatwierdzania  taryf
wody  i ścieków. 

27  października  2017  r.  Sejm  uchwalił  przepisy  nowelizujące  ustawę  o  zbiorowym
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków;
      Nowe przepisy weszły w życie 12 grudnia 2017 r.;
Przed 12 grudnia 2017 r. organem regulacyjnym, który dokonywał zatwierdzenia taryf  dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodę oraz zbiorowego odprowadzania ścieków była rada gminy.
Wniosek  taryfowy  był  kierowany  przez  przedsiębiorstwo  wodociągowo-kanalizacyjne  do
burmistrza,  a ten po przeprowadzeniu weryfikacji  przedstawionych kalkulacji  przekazywał
sprawę do rady, która zatwierdzała taryfy w formie uchwały.
Obecnie   taryfy  zatwierdza  dyrektor   regionalnego  zarządu  gospodarki  wodnej
Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. Do jego kompetencji należy między
innymi  ocena  projektu  taryfy,  analiza  warunków  ekonomicznych  działalności
przedsiębiorstwa  wodociągowo-kanalizacyjnego  oraz  zatwierdzenie  taryfy  (lub  odmowa
zatwierdzenia ze wskazaniem elementów wymagających poprawienia).
Zgodnie z nowymi przepisami, „stare” taryfy zachowują moc do 10 czerwca 2018 r. włącznie.
Zmianie uległ okres na jaki opracowuje się taryfę – wcześniej 1 rok, teraz 3 lata.
Zmianie  uległ  organ,  do  którego  składa  się  wniosek  taryfowy  –  wcześniej  rada  gminy,
obecnie dyrektor regionalnego zarządu gospodarki wodnej Państwowego Gospodarstwa
Wodnego Wody Polskie.
Zmianie  uległa  forma  zatwierdzenia  taryf  –  wcześniej  uchwała,  teraz  decyzja
administracyjna.
Tabela 1. Wysokość cen wody oraz  stawek  opłat abonamentowych  na
3- letni  okres obowiązywania taryfy (lata  2018-2021)
Taryfowa

grupa
odbiorcó

w
Wyszczegól
nienie

Jednost
ka

Cena jednostkowa (netto i brutto)

w okresie od 1 do
12  miesiąca
obowiązywania
taryfy

w okresie  od  13  do
24  miesiąca
obowiązywania
taryfy

w okresie  od  25  do
36  miesiąca
obowiązywania
taryfy

Netto Brutto Netto Brutto Netto Brutto

Grupa
W1

(wszyscy
odbiorcy)

Cena  za
dostarczoną

wodę

zł/m³ 3,38 3,65 3,41 3,68 3,46 3,74

Stawka
opłaty

abonamento
wej  na

odbiorcę

zł/m-c 2,64 2,85 2,66 2,87 2,75 2,97

Tabela 2. Wysokość cen za odprowadzone ścieki na 3-letni okres obowiązywania  taryfy
(lata 2018-2021)
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Taryfow
a

grupa
odbiorcó

w

Wyszczegól
nienie

Jednost
ka

Cena jednostkowa (netto i brutto)

w okresie od 1 do
12  miesiąca
obowiązywania
taryfy

w okresie  od  13 do
24  miesiąca
obowiązywania
taryfy

w okresie  od  25  do
36  miesiąca
obowiązywania
taryfy

Netto Brutto Netto Brutto Netto Brutto

Grupa
W1

(wszyscy
odbiorcy

)

Cena  za
odprowadzo

ne  ścieki

zł/m³ 7,39 7,98 7,46 8,06 7,53 8,13

Radny  Romuald  Gawroński  zapytał  czy  można  się  odwołać  od  tych  stawek?  Burmistrz
odpowiedział, że nie ma podstaw do odwołania. Ponadto wyjaśnił na jakiej podstawie i w jaki
sposób Wody Polskie wyliczyły stawki wody i ścieków. 

Ad.12.  Wolne głosy i wnioski. 

Kierownik  Referatu  OŚiGG  -  .Mirosław  Twardowski  poinformował,  że  Nadleśnictwo
dostarczyło 5200 drzewek, leaderem w sadzeniu jest sołectwo Wycisłowo-1600 drzewek. 

Radny Michał Dopierała zasugerował, aby poinformować społeczeństwo o podwyżkach cen
wody i ścieków, przygotować ich na to.
Burmistrz stwierdził, że radni również mają informować, jest prasa, która o tym fakcie będzie
pisać. Dodatkowo pójdą informacje do sołtysów. 

Ad. 10. Zakończenie.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  oraz  brakiem  innych  głosów
Przewodniczący  Rady  Andrzej  Kubiak  zakończył  XLV  sesję  Rady  Miejskiej  
Borku Wlkp. 
 

           Protokołowała                                                Przewodniczący Rady
       
      Marzena Maćkowiak Andrzej Kubiak
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